



JARY 2023 / JANVIER 2023



BELGIUM : ETION

	<p><u>Workshop omgaan met morele dilemma's</u> donderdag 9 februari 2023 09:00 - 17:00 / Het Fenikshof, Grimbergen Tweedaagse hands-on opleiding die je alle praktische handvaten geeft voor het onderbouwd nemen van morele beslissingen en het omgaan met lastige keuzes. Schrijf je in Lees meer</p>
	<p><u>Workshop: Bouwen aan een cultuur van eigenaarschap</u> dinsdag 7 maart 2023 14:00 - 17:00 / De Stal, Ranst Medewerkers die vol overgave de 'extra mijl' gaan, alsof ze zelf eigenaar zijn. In deze workshop kom je te weten hoe je zo'n participatieve cultuur bouwt. Schrijf je in Lees meer</p> <p><u>Workshop: Participatieve ondernemingsvormen</u> donderdag 15 juni 2023 13:00 - 18:00 / Seminariecentrum Nieuwgoed, Zwijnaarde Iedereen eigenaar? Mooi! Maar hoe pak je zo'n transformatie nu concreet aan? Je komt er alles over te weten in deze workshop. Schrijf je in Lees meer</p> <p><u>Wat als je je aandeelhouderschap in vraag stelt?</u> donderdag 22 juni 2023 08:30 - vrijdag 23 juni 2023 16:00 / Auberge du Pêcheur, Sint-Martens-Latem Durven je gedachten af en toe wel eens die kant uitgaan? Dan is deze tweedaagse workshop met overnachting beslist iets voor jou. Schrijf je in Lees meer</p>

EUROPE : ESMA

[ESMA publishes technical standards on cross-border activities under the UCITS Directive and the AIFMD](#) : The European Securities and Markets Authority (ESMA), the EU's financial markets regulator and supervisor,...

[esma-34-45-1648 final report on technical standards on notification letters.pdf](#)

L'ESMA publie les standards techniques des activités transfrontalières selon la Directive UCITS et l'AIFMD


[ESAs publish list of financial conglomerates for 2022](#) : The Joint Committee of the European Supervisory Authorities (EBA, EIOPA and ESMA - ESAs) ...

[jc_2022_71_list_of_identified_financial_conglomerates_-_2022.pdf](#)

L'ESAS (le Comité des Autorité Européennes de Supervision des Marchés, EBA, EIOPA et ESMA) publie la liste des conglomerats financiers pour 2022.

[ESMA appoints new Chairs of Standing Committees](#) : The European Securities and Markets Authority (ESMA), the EU's financial markets regulator and supervisor, has...
L'ESMA désigne de nouveaux présidents pour ses comités

FRANCE : FAS

<p style="text-align: center;">Grand Prix 2022 Le 18e Grand Prix FAS de l'actionnariat salarié récompense dix entreprises</p> <p>VEOLIA reçoit la plus haute distinction Le Grand Prix FAS de l'actionnariat salarié, créé en 2004 par la Fédération Française des Associations d'Actionnaires Salariés et Anciens Salariés (FAS), met à l'honneur chaque année les entreprises qui développent les meilleures pratiques en matière d'actionnariat salarié.</p>	 <p style="text-align: center;">Documents à télécharger Vidéos</p>
--	---

VEOIA is awarded the highest price.

The „Grand Prix FAS of employee ownership“, launched in 2004 by the French Federation of Associations of employee shareholders and retired ones, honours each year the companies which develop the best practices in the field of employee ownership.

F2IC :



F2IC **INFORM@CTIONS**
 Le Webzine de l'actionnaire
 N° 100 - 16/12/2022

- ▶ La vie de la Fédération
- ▶ Les prévisions des professionnels de marchés
- ▶ En direct des partenaires
- ▶ La chronique de la Lettre des Placements
- ▶ La chronique de Jérôme Boumengel
- ▶ Les rendez-vous de l'actionnaire
- ▶ Vu sur le net
- ▶ Le coin de la pédagogie
- ▶ La chronique de Waldata
- ▶ La chronique LesMeilleursFonds


Pour la 100ème édition de notre Webzine, un invité exceptionnel, Monsieur Bruno Le Maire, ministre de l'Économie, des finances et de la souveraineté industrielle et numérique.

A cette occasion la Fédération vous souhaite d'excellentes fêtes de fin d'année !

[Lire le magazine en version interactive](#)

[Lire le magazine en version pdf](#)

UK :
EOA

	<p>Robert Oakeshott Lecture 2023 We're thrilled to announce that Kate Raworth, renegade economist and founder of the Doughnut Economics Action Lab, will deliver our 2023 Robert Oakeshott Lecture on 15 February in central London / 2pm to 5pm Book your place here</p>
---	--

Some good news : (...) We're finding the wider interest in EO – from [how EO can unlock the entrepreneurial spirit of the workforce](#), to coverage of [high-profile transitions](#) and stories of EO

businesses [supporting staff through the current financial crisis](#) – is a clear indication of the growing importance of EO during the difficult economic that’s affecting us all. (...)

De bonnes nouvelles: nous trouvons un intérêt plus important dans l’actionnariat salarié –à partir de « comment l’actionnariat salarié peut déverrouiller l’esprit d’entreprise des travailleurs, pour assurer les transmissions de bon niveau » et des témoignages du « support apporté par le personnel pendant la crise financière actuelle »


EO Horizons : (...), we're bolstering our policy activity through the [appointment of a new Policy & Partnerships Officer](#), as well as [launching a research programme](#) to solidify our evidence base for EO –(...)

Nos perspectives : nous renforçons notre politique par la nomination d’un nouveau responsable de la politique et des partenariats, et par le lancement d’un programme de recherche pour consolider notre base de preuves pour l’actionnariat salarié

Expanding the Ownership Hub network : In a practical effort to support local economies, we're expanding the Ownership Hub network. Many of you may have spotted the exciting news from Mayor of London Sadiq Khan last week regarding the new London Ownership Hub. Following the success of our first regional Ownership Hub in South Yorkshire, led jointly by Co-operatives UK and the EOA, we’re expanding our regional Hubs to our capital. [Find out more here](#)

Élargir le réseau Ownership Hub : Dans un effort pratique pour soutenir les économies locales, nous élargissons le réseau Ownership Hub. Beaucoup d’entre vous ont peut-être remarqué les nouvelles passionnantes du maire de Londres Sadiq Khan la semaine dernière concernant le nouveau London Ownership Hub. Suite au succès de notre premier centre régional de propriété dans le South Yorkshire, dirigé conjointement par Co-operatives UK et l’EOA, nous étendons nos centres régionaux à notre capitale. En savoir plus ici

ESOP Centre :

	<p>The Centre’s annual British Isles Share Plans Symposium is set for Thursday, March 30 2023 at Macfarlanes’ central London offices.</p> <p>Hybrid event</p> <p>To register as a speaker and to suggest a presentation topic, email esop@esopcentre.com</p>
---	---

Privy Counsellor introduces draft legislation to strengthen ESO schemes : On November 8, Labour MP Sir George Howarth PC introduced draft legislation to reform the all- employee share plans. His Ten Minute Rule Bill aims to introduce ‘a new employee share ownership scheme allowing preferential access for lower income workers’, and calls for the Share Incentive Plan (SIP) holding period to be reduced from five to three years. ([More ...](#))

***Un membre du Conseil Privé introduit un projet de loi pour renforcer les plans d’actionnariat salarié** : le 8 novembre, le député travailliste Sir George Howarth a présenté un projet visant à modifier les plans d’actionnariat ouverts à tous les salariés. Son texte de dix minutes a pour but d’introduire un nouveau plan d’actionnariat salarié permettant un accès privilégié aux employés les moins bien payés et de réduire de cinq à trois ans la période de détention des SIP*

USA

NCEO :

[Massachusetts Passes Employee Ownership Center Bill](#)

Newly enacted provisions will institutionalize the Massachusetts Center for Employee Ownership (MassCEO). ([More...](#))

Le Massachusetts satisfait à l’"Employee Ownership Center Bill"

De nouvelles mesures vont institutionnaliser le Massachusetts Center for Employee Ownership (MassCEO)

[An Invitation to ESOP Company CEOs: Join the 2023 ESOP CEO Network](#)

If you are interested in getting to know other ESOP company CEOs in a small group setting, join our ESOP CEO Network. [\[More...\]](#)

Une invitation aux DG des ESOP Cos : rejoignez le réseau 2023 des DG des ESOP :

Si vous êtes intéressés à connaître d'autres DG d'ESOP dans un cadre restreint, rejoignez notre réseau

PSCA :

[In Wake of COVID-19, Retirement Savings Surge](#) : After the financial impact of COVID-19, companies and participants contributed at record levels in 2021. Arlington, VA (Dec. 13, 2022) – Benefits have long been a powerful recruiting and retention tool, and in the midst of a tight labor market, the Plan Sponsor Council of America's 65th Annual Survey of 401(k) and Profit Sharing Plans found record...

[Read More >>](#)

Dans la suite du COVID-19, l'épargne retraite a explosé : Après l'impact financier du COVID-19, les sociétés et les bénéficiaires ont contribué à des niveaux record en 2021. Arlington, VA (13 dec 2022)- Les avantages ont été longtemps un outil puissant de recrutement et de rétention, et dans le cadre d'un marché de l'emploi tendu, la 65^{ème} édition de l'enquête annuelle de PSCA sur les 401 (k) et les plans de participation a trouvé de nouveaux records...

[Nonprofits prioritizing financial education, wellness tools ahead of 2023](#) : As the rising cost of living is beginning to affect participants' ability to save, nonprofits are moving proactively to provide support, prioritize financial wellness tools and resources, and enhance participant education, according to the latest survey of 403(b) plans from the Plan Sponsor Council of America (PSCA), part of the American...

[Read More >>](#)

Le bénévolat donne la priorité à l'éducation financière et aux outils de bien-être pour 2023 : comme l'augmentation du coût de la vie commence à affecter la possibilité d'épargne des participants, les bénévoles se tournent prioritairement vers le support des outils et ressources financiers assurant le bien-être et favorisent l'éducation des participants selon la dernière enquête de PSCA sur les plans 403(b)

